
Protokół 15/09 

ze wspólnego posiedzenia 

wszystkich stałych Komisji Rady Miejskiej w Paczkowie 

z dnia 19 listopada 2009 r. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rady wg załączonych list obecności. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Wacław Ćwik – Przewodniczący Rady Miejskiej w Paczkowie. 

2. Bogdan Wyczałkowski – Burmistrz Gminy 

3. Grzegorz Jasiok – Z-ca Burmistrza Gminy. 

4. Dariusz Wąsiak – Skarbnik Gminy. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1000. Wszystkich obecnych powitała Przewodnicząca Komisji 

Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Promocji Rady Miejskiej w Paczkowie Kazimiera Sobota, 

która jednogłośnie została wybrana na przewodniczącą posiedzenia.  

Przewodnicząca posiedzenia przedstawiła porządek posiedzenia. 

Porządek posiedzenia:  

1. Opiniowanie projektów uchwał. 

2.  Sprawy różne. 

Przewodnicząca posiedzenia poinformowała, że protokół z posiedzenia wszystkich stałych Komisji 

Rady Miejskiej w Paczkowie nr 14/09 z dnia 22.10.2009 r. był do wglądu w biurze Rady Miejskiej. 

Następnie zwróciła się do poszczególnych Komisji czy wnoszą uwagi bądź też poprawki do 

wymienionego protokołu? Ponieważ nie było uwag Przewodnicząca posiedzenia poddała przyjęcie 

protokołu pod głosowanie. 

Komisje w wyniku głosowania jednogłośnie przyjęły protokół nr 14/09 z dn. 22.10.2009 r.  

Do pkt 1. 

Skarbnik D. Wąsiak omówił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Paczków na 2009 

r. który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Poinformował, że w Dz. Transport i łączność 

wprowadza się środki otrzymane z Olesna jako pomoc po powodzi w Dziewiętlicach. W Dz. 801 

Oświata i wychowanie wprowadza się środki z najmu pomieszczeń w szkołach, wpływy z prowizji 

ubezpieczeniowych oraz wpływy z wyżywienia i odsetki od środków na rachunku. W Dz. 

Działalność usługowa 4.000 zł. przeznacza się na dokończenie cmentarza w Wilamowej. W Dz. 

Administracja publiczna zwiększa się środki na promocję z przeznaczeniem na oświetlenie 

świąteczne. Oraz przesuwa się środki na wniosek poszczególnych rad sołeckich. W Dz. 

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa zwiększa się środki na wynagrodzenia za 

nadgodziny oraz prace w dni świąteczne. W Dz. Różne rozliczenia zwiększa się środki na rezerwie 

oświatowej przeznaczone na dodatki wyrównawcze. W Dz. Oświata i wychowanie następują 

 



zmiany na wnioski dyrektorów poszczególnych szkół. W Dz. Kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego zwiększa się środki w związku z remontem świetlicy w Unikowicach, oraz 

zabezpiecza się środki na wykonanie projektu oświetlenia parkowego i murów obronnych. 

Z. Michael zauważył, że Straż Miejska pomaga w pracy Policji i dlatego brakuje srodków bo to są 

dodatkowe służby. 

Burmistrz odpowiedział, że Straż Miejska pomaga Policji, ale pracuje również w godzinach 

wieczorowych i nocnych na wniosek Komisji i dlatego nastąpił brak środków. 

Przewodnicząca posiedzenia zwróciła się do członków Komisji czy mają pytania bądź uwagi do 

projektu uchwały? Ponieważ nie było uwag odczytała projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek opłaty targowej, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Skarbnik poinformował, że od 2004 r. stawka opłaty targowej nie była zmieniana, natomiast została 

zwiększona prowizja za obsługę placu targowego o 5%. 

Z. Michael zadał pytanie ile powierzchni zajmuje plac targowy? 

Skarbnik odpowiedział, że nie wie, ale poinformował, że na terenie Gminy nie ma placu targowego, 

który miałby uregulowany stan prawny dlatego uchwała ta będzie obowiązywać na terenie całej 

gminy podczas festynów, odpustów itp. 

J. Soszek zaproponował, aby ujednolicić stawkę do jednej za 1 m2 powierzchni placu 10 zł., 

natomiast wykreślić stawkę za powierzchnię stołu. 

Z. Michael zaproponował aby pozostawić dwie stawki przy czym za 1 m 2 placu 9 zł. za 1 m 2 stołu 

10 zł. 

Przewodnicząca posiedzenia poddała wniosek J. Soszka o ujednolicenie stawek do jednej 10 zł. za 1 

m 2 powierzchni placu. 

W Wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

W. Ćwik zauważył, że jedna stawka będzie krzywdząca dla małych handlarzy na targu. Ludzi, 

którzy sprzedają kwiaty, grzyby, czy też jakieś drobne owoce z działek, albo ser i mleko. 

Stwierdził, że ludzie ci nawet nie uhandlują opłaty. 

Przewodnicząca posiedzenia zwróciła się do członków Komisji czy mają pytania bądź uwagi do 

projektu uchwały? Ponieważ nie było uwag odczytała projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych, który stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Skarbnik poinformował, że w projekcie uchwały zrezygnowano z rozgraniczenia ze względu na 

rodzaj zawieszenia. Porównywano również stawki z okolicznymi gminami i propozycja stawek w 

projekcie uchwały nie przewyższa stawek innych gmin. Następnie poinformował, że w § 1 ust 1 

samochodów ciężarowych powyżej 3,5 do 5,5 tony jest 3 obowiązująca stawka 340 zł., 

 



samochodów ciężarowych powyżej 5,5 do 9 ton było 17 stawka jaka obowiązywała to 560 zł., 

samochodów ciężarowych powyżej 9 i poniżej 12 ton było 13 i obowiązywała stawka 680 zł. 

Komisje nie wprowadziły zmian do ust 1.  

Następnie Skarbnik poinformował, że w § 1 ust. 2 samochodów ciężarowych dwuosiowych od 12 

do 13 ton było 1 dotychczasowa stawka to 120 zł. samochodów ciężarowych dwuosiowych od 13 

do 14 ton było 1 dotychczasowa stawka to 170 zł. samochodów ciężarowych dwuosiowych od 14 

do 15 ton było 1 dotychczasowa stawka to 460 zł. samochodów ciężarowych dwuosiowych od 15 

ton było 1 dotychczasowa stawka to 640 zł. Dla samochodów ciężarowych trzyosiowych od 12 do 

17 ton dotychczasowa stawka to 170 zł. Dla samochodów trzyosiowych ciężarowych od 17 do 19 

ton dotychczasowa stawka to 290 zł. Dla samochodów ciężarowych  trzyosiowych od 19 do 21 ton 

dotychczasowa stawka to 590 zł. Dla samochodów ciężarowych trzyosiowych od 21 do 23 ton 

dotychczasowa stawka to 760 zł. Dla samochodów ciężarowych trzyosiowych od 23 do 25 ton 

dotychczasowa stawka to 1170 zł. Dla samochodów ciężarowych trzyosiowych od 25 ton 

dotychczasowa stawka to 1200 zł. Dla samochodów ciężarowych czteroosiowych od 12 do 25 ton 

dotychczasowa stawka to 760 zł. Dla samochodów ciężarowych czteroosiowych od 25 do 27 ton 

dotychczasowa stawka to 770 zł. Dla samochodów ciężarowych czteroosiowych od 27 do 29 ton 

dotychczasowa stawka to 1210 zł. Dla samochodów ciężarowych czteroosiowych od 29 do 31 ton 

dotychczasowa stawka to 1910 zł. Dla samochodów ciężarowych czteroosiowych od 31  ton 

dotychczasowa stawka to 1910 zł.  

Komisje nie wprowadziły zmian do ust 2.  

Następnie Skarbnik poinformował, że w § 1 ust. 3 dla ciągnika siodłowego lub balastowego o masie 

3,5 do 12 ton stawka była 790 zł. 

W. Krótkiewicz zaproponował aby podnieść tą stawkę do 1500 zł. 

W. Ćwik przypomniał, że trzeba być rozważnym przy ustalaniu stawek podatku, gdyż podatnicy 

mogą uciec z gminy do gminy gdzie te podatki będą niższe. 

W. Krótkiewicz wycofał swój wniosek. 

Komisje nie wprowadziły zmian do ust 3.  

Następnie Skarbnik poinformował, że w § 1 ust. 4 dla ciągnika siodłowego lub balastowego 

dwuosiowego o masie 12 do 18 ton stawka była 230 zł. dla ciągnika siodłowego lub balastowego 

dwuosiowego o masie 18 do 25 ton stawka była 310 zł. dla ciągnika siodłowego lub balastowego 

dwuosiowego o masie 25 do 31 ton stawka była 660 zł. dla ciągnika siodłowego lub balastowego 

dwuosiowego o masie 31 ton stawka była 1630 zł. 

W. Nowakowska zaproponowała aby stawę dla ciągnika siodłowego lub balastowego dwuosiowego 

o masie 31 ton podnieść do 1700 zł. 

 



Wniosek odnośnie podniesienia stawki w wyniku głosowania przy 8 głosach za, 0 głosach przeciw i 

3 głosach wstrzymujących się został przyjęty. Komisje postanowiły zmienić zapis w projekcie 

uchwały. 

Następnie Skarbnik poinformował, że w § 1 ust. 4 dla ciągnika siodłowego lub balastowego 

trzyosiowego o masie 12 do 40 ton stawka była 1440 zł. dla ciągnika siodłowego lub balastowego 

trzyosiowego o masie 40 ton stawka była 1990 zł. 

Komisje nie wprowadziły zmian do ust 4.  

Następnie Skarbnik poinformował, że w § 1 ust. 5 dla przyczepy lub naczepy o masie od 7 do 12 

ton stawka była 680 zł. 

W. Krótkiewicz zaproponował, aby podnieść stawkę do 700 zł. 

W. Ćwik zadał pytanie dlaczego były ustalone niskie podatki? 

Burmistrz odpowiedział, że ustalono takie podatki, aby rejestrowali się w gminie podatnicy. 

Skarbnik dodał, że jeżeli z kolei są ustalone niskie stawki podatków to gmina otrzymuje mniejszą 

dotację. 

Przewodnicząca posiedzenia poddała wniosek W. Krótkiewicz o podniesienie stawki do 700 zł. pod 

głosowanie 

W wyniku głosowania przy 8 głosach za 0 głosach przeciw i 3 głosach wstrzymujących się Komisje 

postanowiły wprowadzić zmianę do projektu uchwały. 

Następnie Skarbnik poinformował, że w § 1 ust. 6 dla przyczepy lub naczepy jednoosiowej o masie 

od 12 do 18 ton obowiązywała stawka 120 zł. dla przyczepy lub naczepy jednoosiowej o masie od 

18 do 25 ton obowiązywała stawka 210 zł. dla przyczepy lub naczepy jednoosiowej o masie od 25  

ton obowiązywała stawka 375 zł. Dla przyczepy lub naczepy dwuosiowej o masie od 12 do 28 ton 

obowiązywała stawka 250 zł. Dla przyczepy lub naczepy dwuosiowej o masie od 28 do 33 ton 

obowiązywała stawka 710 zł. Dla przyczepy lub naczepy dwuosiowej o masie od 33 do 38 ton 

obowiązywała stawka 980 zł. Dla przyczepy lub naczepy dwuosiowej o masie od 38 ton 

obowiązywała stawka 1320 zł. Dla przyczepy lub naczepy trzyosiowej o masie od 12 do 38 ton 

obowiązywała stawka 780 zł. Dla przyczepy lub naczepy trzyosiowej o masie od 38 ton 

obowiązywała stawka 1090 zł. 

W. Nowakowska zaproponowała, aby dla przyczepy lub naczepy dwuosiowej o masie od 38 ton 

obowiązywała stawka 1400 zł. 

W wyniku głosowania przy 8 głosach za 0 głosach przeciw i 3 głosach wstrzymujących się Komisje 

postanowiły wprowadzić zmianę do projektu uchwały. 

Następnie Skarbnik poinformował, że w § 1 ust. 7 dla autobusu do 15 miejsc obowiązywała stawka 

350 zł. dla autobusu powyżej 15 do 29 miejsc obowiązywała stawka 750 zł. dla autobusu powyżej 

30  miejsc obowiązywała stawka 1640 zł.  

 



Komisje nie wprowadziły zmian do ust 7.  

W. Kaczyński poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych zawierającego stawki w wysokości 80% stawek 

maksymalnych we wszystkich przedziałach 

Przewodnicząca posiedzenia zwróciła się do członków Komisji czy mają pytania bądź uwagi do 

projektu uchwały? Ponieważ nie było uwag odczytała projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Skarbnik omówił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca posiedzenia zwróciła się do członków Komisji czy mają pytania bądź uwagi do 

projektu uchwały? Ponieważ nie było uwag odczytała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na Burmistrza Gminy Paczków. 

E. Romańczyk odczytała treść skargi i uzasadnienie do projektu uchwały. 

Przewodnicząca posiedzenia zwróciła się do członków Komisji czy mają pytania bądź uwagi do 

projektu uchwały? Ponieważ nie było uwag odczytała projekt uchwały w sprawie zaopiniowania 

projektu uchwały Sejmiku Województwa Opolskiego w sprawie przekształcenia poprzez likwidację 

działalności Samodzielnego Wojewódzkiego Szpitala dla Nerwowo i Psychicznie Chorych im. Ks. 

Biskupa Józefa Nathana w Branicach. 

W. Kaczyński odczytał pismo Urzędu Marszałkowskiego w sprawie prośby o wydanie opinii w 

sprawie przekształcenia poprzez likwidację działalności Samodzielnego Wojewódzkiego Szpitala 

dla Nerwowo i Psychicznie Chorych im. Ks. Biskupa Józefa Nathana w Branicach. Poinformował, 

że zmiany podyktowane są koniecznością restrukturyzacji szpitala. 

Komisje postanowiły wstrzymać się z akceptacją projektu uchwały i rozstrzygnąć go dopiero na 

sesji Rady Miejskiej w Paczkowie. 

Przewodniczący posiedzenia zamknął dyskusję na temat projektów uchwał, następnie sformułował 

wniosek: Komisje zapoznały się z następującymi projektami uchwał: 

− w sprawie zmiany budżetu Gminy Paczków na 2009 r. 

− w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

− w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Gminy Paczków. 

Komisje nie wnoszą poprawek do omówionych projektów. 

Komisje do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej wprowadzają 

zmianę w § 1 po przez wyszczególnienie stawki opłaty targowej za prowadzenie handlu na terenie 

Gminy Paczków za 1 m2 placu 10 zł. Komisje proponują wykreślenie stawki opłaty za 1 m2 

powierzchni stołu. 

 



Komisje do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych wprowadzają następujące zmiany: w § 1 ust.4 od ciągnika siodłowego lub 

balastowego w przedziale dwie osie nie mniej niż 31 ton Komisje proponują stawkę 1.700 zł. W ust 

5 od przyczepy lub naczepy o dopuszczalnej masie całkowitej w tonach od 7 i poniżej 12 stawkę 

podatku 700 zł. W ust. 6 od przyczepy lub naczepy w przedziale dwie osie nie mniej niż 38 ton 

stawkę 1400 zł. 

Komisje wnioskują o przygotowanie dodatkowego projektu uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych zawierającego stawki w wysokości 80% 

stawek maksymalnych we wszystkich przedziałach. 

Na tym Przewodnicząca posiedzenia zakończyła 1 pkt posiedzenia. 

Do pkt 2. 

Przewodnicząca posiedzenia odczytała pismo Spółki Wodnej odnośnie zabezpieczenia w budżecie 

na 2010 r. kwoty w wysokości 3.000 zł. w celu dofinansowania działalności Spółki. 

Skarbnik poinformował, że w budżecie na 2010 r. zabezpieczono kwotę 5 tyś zł. 

Przewodnicząca posiedzenia sformułowała wniosek: Komisje zapoznały się z pismem Gminnej 

Spółki Wodnej w Paczkowie w sprawie zabezpieczenia w budżecie na 2010 r. kwoty w wysokości 

3.000 zł. w celu dofinansowania działalności Spółki. Komisje informują, że w budżecie na 2010 r. 

zabezpieczono na ten cel środki w wysokości 5 tyś zł. 

Przewodnicząca posiedzenia odczytała pismo p. Mieczysława Fluder w sprawie zabezpieczania 

środków w budżecie gminy Paczków na 2010 r. na wykonanie nawierzchni ulicy Bolesława 

Chrobrego oraz oświetlenia na tej ulicy. 

Przewodnicząca posiedzenia sformułowała wniosek: Komisje zapoznały się z pismem p. 

Mieczysława Fluder w sprawie zabezpieczania środków w budżecie gminy Paczków na 2010 r. na 

wykonanie nawierzchni ulicy Bolesława Chrobrego oraz oświetlenia na tej ulicy. Komisje 

informują, że w budżecie na 2010 r. zabezpieczono środki na remonty dróg gminnych, z których to 

środków Komisje wnioskują o wykonanie utwardzenia ulicy B. Chrobrego. 

Przewodnicząca posiedzenia odczytała pismo Opolskiej Komendy Wojewódzkiej Policji w sprawie 

zwolnienia z opłat dotyczących podatku od nieruchomości związanych z nieruchomością położoną 

na terenie Paczkowa przeznaczoną na cele obronności i bezpieczeństwa Państwa oraz utrzymania 

porządku publicznego. 

Przewodnicząca posiedzenia sformułowała wniosek: Komisje zapoznały się z pismem Opolskiej 

Komendy Wojewódzkiej Policji w sprawie zwolnienia z opłat dotyczących podatku od 

nieruchomości związanych z nieruchomością położoną na terenie Paczkowa przeznaczoną na cele 

obronności i bezpieczeństwa Państwa oraz utrzymania porządku publicznego. Komisje pismo 

zaopiniowały negatywnie. 

 



Przewodnicząca posiedzenia odczytała pismo Sołectwa Ujeździec w sprawie zabezpieczenia w 

budżecie gminy Paczków na 2010 r. środków na przygotowanie dokumentacji związanej z 

powiększeniem cmentarza. 

Przewodnicząca posiedzenia sformułowała wniosek: Komisje zapoznały się z pismem Sołectwa 

Ujeździec w sprawie zabezpieczenia w budżecie gminy Paczków na 2010 r. środków na 

przygotowanie dokumentacji związanej z powiększeniem cmentarza. Komisje pismo skierowały na 

posiedzenie Komisji Rolnictwa, Ekologii i Gospodarki Terenami.  

Przewodnicząca posiedzenia odczytała pismo p. Marii Koch w sprawie wypowiedzenia dzierżawy 

ogródka. 

Przewodnicząca posiedzenia sformułowała wniosek: Komisje przyjęły do wiadomości pismo p. 

Marii Koch w sprawie wypowiedzenia dzierżawy ogródka. 

Przewodnicząca posiedzenia odczytała pismo Komendy powiatowej policji w Nysie w sprawie 

dodatkowych patroli służb prewencyjnych. 

Przewodnicząca posiedzenia sformułowała wniosek: Komisje zapoznały się z pismem Komendy 

powiatowej policji w Nysie w sprawie dodatkowych patroli służb prewencyjnych. Komisje 

postanowiły pismo skierować na posiedzenie Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i 

Promocji. 

Przewodnicząca odczytała pismo Zarządu Województwa Opolskiego w sprawie przekształcenia 

poprzez likwidację działalności Samodzielnego Wojewódzkiego Szpitala dla Nerwowo i 

Psychicznie Chorych im. Ks. Biskupa Józefa Nathana w Branicach. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Posiedzenie zostało zakończone w dniu 19 

listopada 2009 r. o godzinie 1335. Następnie było kontynuowane w dniu 26 listopada 2009 r. 

Burmistrz przedstawił i omówił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych zawierającego stawki w wysokości 80% stawek maksymalnych we 

wszystkich przedziałach. Poinformował, że w przypadku przedziałów gdzie aut jest najwięcej jest 

najwyższa stawka. Stwierdził, że pomysł jest dobry, ale uderzy w podatników, których jest 

najwięcej. 

Skarbnik dodał, że wpływy z tych podatków będą większe ale skutek też może być odwrotny. 

Z. Michael stwierdził, że jest za uporządkowaniem tej materii i dlatego będzie głosował za 

projektem uchwały zawierającym 80% stawek maksymalnych. 

K. Sobota zawnioskowała, aby przyjąć pod głosowanie na sesji projekt uchwały, który był 

omówiony 19 listopada na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

W. Ćwik stwierdził, że ustawodawca ustalił stawki maksymalne i minimalne, są to granice, których 

nie wolno przekraczać. Ustawodawca dał możliwość kształtowania polityki wewnętrznej a Rada 

Miejska musi ustalić stawki najlepsze dla gminy. 

 



W. Krótkiewicz zauważył, że od nowego roku wzrasta cena paliwa, dodatkowo jak znacząco 

wzrosną podatki to przedsiębiorcy będą mogli nie udźwignąć tego ciężaru. Stwierdził, że na pewno 

samochody ciężarowe bardziej niszczą drogi i właściciele tych pojazdów powinni bardziej 

partycypować w kosztach napraw dróg, ale czas kiedy można było to zrobić został przespany. 

W. Nowakowska również zaproponowała, aby na sesję skierować projekt uchwały, który wcześniej 

był omawiany. 

W. Kaczyński stwierdził, że dlatego złożył wniosek o opracowanie projektu uchwały zakładającego 

80% stawek maksymalnych, żeby uporządkować te podatki, a nie wkładać „kij w mrowisko” 

dlatego nie będzie upierał się przy swoim stanowisku. 

Przewodnicząca posiedzenia poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych zawierającego stawki w wysokości 80% 

stawek maksymalnych we wszystkich przedziałach. 

W wyniku głosowania przy 1 glosie za, 12 glosach przeciw projekt uchwały został odrzucony. 

Na tym zamknięto posiedzenie wszystkich stałych Komisji Rady Miejskiej  

Protokół sporządziła:        Przewodniczący posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa     Zdzisław Michael 

       
  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


